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Zápis č. 07/2012 ze 7. jednání AS FEK ZČU v Plzni 

 ze dne 22. 2. 2012 
Přítomní senátoři: PaedDr. Dana Egerová Ph.D., PhDr. Věra Dvořáková, Ing. Josef Červený, 

Ph.D., Ing. Venuše Fišerová, RNDr. Mikuláš Gangur Ph.D., Ing. Pavlína Hejduková Ph.D., Ing. 

Michaela Horová Ph.D., Bc. Klára Jechová, Bc. Zuzana Malá, Bc. Martin Polívka, Mgr. Romana 

Suchá, Bc. Andrea Šusterová, Ing. Jan Tlučhoř, Bc. Eva Zoubková, Bc. Adam Bárta 

 
Omluvení senátoři:    JUDr. Ing. David Martinčík 
 
Přítomní hosté: Doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, CSc., Ing. Hana Kunešová, 
Doc. Matušková, Doc. Ježek, Mgr. Štruncová, Mgr. Popadučková, Mgr. Šimková 
 
Přítomno:  15 senátorů (12  po dobu celého jednání AS FEK) 
AS FEK byl po celou dobu jednání pléna usnášeníschopný. 

PROGRAM:  

1. Projednání návrhu děkana FEK na zřízení katedry geografie na FEK 

2. Vyjádření děkana FEK k působení KJA na FEK 

3. Rozpočtová pravidla na rok 2012 

4. Informace děkana FEK o rozpočtu FEK ZČU v Plzni na rok 2012 

5. Různé 

Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová přivítala přítomné senátory, představila hosty a nového 
senátora za studentskou komoru Adama Bártu a seznámila přítomné s navrženým programem 
jednání. AS FEK hlasoval o navrženém programu jednání.  

Přítomno:    14 členů AS FEK 

Hlasování o programu jednání :   14 pro, 0 proti, zdrželi se 0  

Program 7. jednání pléna AS FEK byl schválen. 

Ad 1) Projednání návrhu děkana FEK na zřízení katedry geografie na FEK  

Předsedkyně AS FEK  předala slovo děkanovi FEK, doc. Plevnému. 

Děkan FEK připomněl, že zpracoval důvodovou zprávu, do níž se pokusil začlenit body, které 
požadovali senátoři na minulém jednání AS FEK.  Upozornil na současnou nepříznivou finanční 
situaci FEK, kdy normativ na studenta je nízký a bude i nadále klesat.  Pro budoucnost FEK, kde 
převažují obory s koeficientem 1, je proto potřebné orientovat se také na obory s vyšším 
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koeficientem. Děkan zdůraznil, že pro FEK je proto přijetí katedry geografie, která zajišťuje obor 
REG s koeficientem 1,65, příležitostí.  Zároveň zmínil i případné personální posílení fakulty. 
Děkan pak průběžně komentoval důvodovou zprávu. Jako největší problém zmínil problém 
financovatelnosti katedry geografie. Upozornil na potřebu zvýšení počtu přijímaných studentů a 
reakreditace studijního oboru pod FEK.   
Předsedkyně AS FEK otevřela diskusi k tomuto bodu. 
Senátorka Fišerová se zeptala na financování současných pracovníků katedry geografie. 
Vedoucí KGE doc. Matušková uvedla, že pracovníci jsou financováni převážně z 1111, tři 
pracovníci jsou částečně financováni z projektu, který končí v červnu. Část katedry bude 
financována z nového projektu Ekonomická a regionální geografie, který bude v letošním roce 
začínat.  
Předsedkyně AS FEK se zeptala, jaká je situace s převodem předmětů. Děkan seznámil senátory 
s dosavadním průběhem jednání o této záležitosti s děkankou FPE. Jednání nejsou prozatím 
ukončena.  Předběžná dohoda byla, že s katedrou KGE přejdou na FEK veškeré předměty.  
Předsedkyně AS FEK, se dotázala na garanta nově akreditovaného oboru na FEK. Děkan FEK 
reagoval, že obor budou garantovat stávající garanti. V současné době je garantem oboru pan 
Doc. Dokoupil.  
Senátor Červený se dotázal, co se stane, pokud studenti přijatí na FPE nebudou se změnou 
souhlasit. Senátorka Malá se zeptala na změnu studijních plánů.  
Děkan FEK uvedl, že se mohou změnit rozsahy předmětů. Studenti, kteří se ke studiu hlásí i ti, 
kteří již studují, by přešli na FEK. Program bude zajišťovat FEK, náklady za výuku půjdou za 
fakultou, která předměty učí.  
Senátorka Fišerová se dotázala, zda je reálné, aby byly naplněny počty studentů                         
v oboru.Vedoucí KGE doc. Matušková uvedla, že lze očekávat zvýšený zájem studentů, pokud 
bude obor na FEK.  Na FEK bude tento obor jediným v ČR, zájem o obor by tedy mohl být.  
Senátorka Malá se dotázala, zda můžeme kapacitně přijmout další studenty na nový obor. 
Děkan  uvedl, že bychom museli snížit počty studentů v jiném oboru.  
Senátorka Suchá se dotázala, zda se počítá s výukou předmětu geografie různých částí světa 
v cizích jazycích. Děkan FEK tuto možnost nevylučuje, ovšem do stávajících oborů je možné 
zavést především takové odborné předměty, které by mohly přispět k současným oborům FEK.  
Předsedkyně AS FEK se dotázala, zda nové předměty nebudou vytlačovat současné předměty. 
Děkan FEK tuto možnost vyloučil. 
Senátor Červený se dotázal, zda bude obor ERG vyučován i v Chebu. Děkan FEK uvedl, že za 
současné situace by se obor tříštil.  
Senátorka Šusterová se dotázala, zda se dá předpokládat pokračování studentů na navazujícím 
Mgr. programu. Děkan FEK uvedl, že na FEK je úspěšnost 50%. Na oboru ekonomická geografie 
je v bakalářském programu úspěšnost 40%, někteří studenti pak přecházejí na magisterský 
program na jiné pedagogické obory.  
Senátor Bárta se dotázal na typy předmětů, které by mohla katedra KGE bude v budoucnu 
nabízet. Děkan FEK uvedl, že toto bude řešeno v souladu s koncepcí současných studijních  
programů realizovaných na FEK.   
Senátor Tlučhoř se dotázal, zda platí, že všechny předměty oboru geografie přejdou pod FEK. 
Děkan FEK potvrdil, že ano.  
Doc. Matušková na závěr vyslovila přání členů katedry přejít pod FEK.  
 
Následovalo hlasování o usnesení. 
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Návrh usnesení: 

Akademický senát FEK ZČU v Plzni zřizuje katedru geografie jako fakultní pracoviště 
Fakulty ekonomické ZČU v Plzni. 
Následovalo hlasování. 
Přítomno: 15 členů AS FEK 
Hlasování:  9 pro, zdrželi se: 6, proti: 0   Usnesení bylo přijato. 
 
 
Ad 2) Vyjádření děkana FEK k působení KJA na FEK 
V úvodu děkan uvedl, že zejména vzhledem k nepříznivé finanční situaci je nutné přijmout 
jednoznačné řešení ohledně katedry jazyků. Připomněl, že i přes zvýšení koeficientu v minulém 
roce se finanční situace nezlepšila. Propad katedry jazyků byl i přes toto opatření téměř 800.000,- 
Kč. Lze předpokládat, že na KJA by se propad v budoucnu dále prohluboval.  
Děkan FEK se domnívá, že KJA by neměla dále působit jako katedra. Výuka jazyků bude proto 
nově realizována v rámci Střediska mobilit, které  bude zajišťovat výuku předmětů 7+8 a 
nadstavbové předměty. Předměty nižší úrovně bude podle potřeby zajišťovat ÚJP. Z hlediska 
personálního zajištění jazykové výuky na FEK se předpokládá pokles úvazků z 11 na 7. Přesná 
struktura plánovaného střediska zatím není jasná. Děkan FEK jmenoval pracovní komisi, která 
provede rekonkurzy se stávajícími členy KJA. Bylo uvažováno i o přechodu vyučujících na 
jednotlivé katedry, od tohoto návrhu vedení FEK upustilo.  
Senátorka Malá se dotázala, co bude náplní Střediska mobilit. Děkan odpověděl, že kromě 
jazykové výuky bude zajišťovat také administrativu a servis pro Erasmus. Předpokládá se,  že 
tato činnost bude zajištěna ½ úvazkem.   
Senátorka Zoubková se zeptala na rozdíl financování mezi střediskem a katedrou. Děkan 
odpověděl, že katedra jazyků neplnila roli, která je od katedry na vysoké škole očekávána, tzn. 
kromě výuky také např. publikační činnost, výzkumná činnost atd. Středisko tedy bude vhodnější 
formou odpovídající zaměření jeho činnosti.  
Senátorka Suchá se zeptala, zda ÚJP zajistí výuku úrovně 3,4,5,6 z FJ, ŠJ, RJ. Proděkanka Ing. 
Kunešová uvedla, že ÚJP zajistí výuku kurzů 1-6 v Plzni i v Chebu. Zápisy předmětů jazykových 
předmětů se uskuteční v souladu se studijním plánem studentů FEK.  
Senátorka Suchá se dotázala, zda ÚJP zajistí také výuku odborného jazyka úrovně 5-6. Děkan 
FEK uvedl, že ÚJP zajistí takovou jazykovou výuku, kterou budeme od ÚJP požadovat.  
Senátor Bárta se dotázal, proč se změny neprovedou na stávající katedře KJA, zda je nutná 
změna na středisko. Děkan FEK vysvětlil, že důvodem jsou zejména finanční problémy katedry a  
také to, že katedra neplní roli vysokoškolské katedry. Zároveň se také jedná také o vstřícný krok 
vůči univerzitě za účelem odstraňování duplicit.  
Senátorka Horová se dotázala, zda zřízením střediska nevznikne duplicita s činností odboru 
Zahraničních vztahů. Děkan FEK reagoval, že kontaktní osoba musí být na FEK k dispozici pro 
studenty Erasmus. Měla by být řešena evidence studentů, zadávání předmětů, uznávání předmětů. 
Ve středisku budou řešeny předměty, plány, provozní problémy.  
Vedoucí KJA Mgr. Štruncová se dotázala na zajištění výuky jazyků pro kombinovanou formu 
studia. Paní proděkanka Kunešová uvedla, že ve studijních plánech FEK i pro kombinovanou 
formu zůstanou pouze předměty 7+8 a nadstavbové předměty. Pod úroveň 7 ve studijních 
plánech žádný předmět nezůstane.  
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Ad 3) Rozpočtová pravidla na rok 2012 

Děkan FEK přednesl návrh na schválení metodiky rozpočtu  pro rok 2012, kterou následně 
komentoval. Děkan FEK zdůraznil, že jde o zásadní změnu v rozpočtových pravidlech oproti 
roku 2011. Dosud byl hlavním kritériem pro rozdělování financí na katedry zdroj z 1111.  Změna 
spočívá v tom, že jediným kritériem pro katedry nebude zdroj ze studentokreditů. Finance budou 
rozdělovány na katedry stejným způsobem, jako jsou rozdělovány ze ZČU na fakulty.  
Děkan FEK uvedl, že finální verzi rozpočtu předloží AS FEK ke schválení v březnu. 
 
Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová poděkovala děkanovi FEK a otevřela diskusi k tomuto bodu.  
K předloženému návrhu metodiky nebyly ze strany senátorů žádné dotazy ani připomínky. 
Následovalo hlasování  
 
Návrh usnesení 

Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje Metodiku rozpočtu pro rok 2012. 

Následovalo hlasování. 
Přítomno: 12 členů AS FEK 
Hlasování:    11 pro, 0 proti, zdržel se: 1      Usnesení bylo přijato. 

 

Ad 4) Informace děkana FEK o rozpočtu FEK ZČU v Plzni na rok 2012 

Předsedkyně AS FEK  předala slovo děkanovi FEK, doc. Plevnému.  

Děkan informoval senátory o průběhu tvorby rozpočtu FEK na rok 2012. Konečná podoba 
rozpočtu bude předložena senátu ke schválení pravděpodobně na jednání v březnu. Děkan nabídl 
senátorům v případě dotazů či nejasností ohledně rozpočtu možnost osobního setkání.  

Předsedkyně AS FEK poděkovala děkanovi FEK za informace k rozpočtu FEK. 

  

Ad 5) Různé 

a) Studentská komora AS FEK 

Senátor Polívka informoval o studijních problémech studentů navazujícího studia a to zejména 
v souvislosti s náročností některých předmětů. Jako příklad uvedl předmět Strategický 
management. Nároky kladené na studenty v některých předmětech pak negativně ovlivňují 
výsledky studentů v jiných předmětech, ale také např. vlastní zpracování diplomové práce. 
Upozornil i na problematiku vypisování opravných termínů.  
Proděkanka Ing. Kunešová uvedla, že se uvedenými podněty bude zabývat. V souvislosti 
s náročností studia zároveň uvedla, že předmět je v souladu s jeho náročností kreditově 
ohodnocen a že jeden kredit představuje 26 hodin zátěže studenta.. Upřesnila, že ve STAG je 
uvedena časová náročnost každého předmětu, včetně přípravy na zkoušku atd., což odpovídá 
hodnotám ECTS kreditů. 
K problematice zkouškových termínů senátor Gangur doplnil, že existuje obecný problém 
rozložení zkouškových termínů, který však lze řešit.  
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b) Informace proděkanky pro studijní záležitosti  
Proděkanka Ing. Kunešová informovala o současném stavu řešení problematiky letních 
seznamovacích kurzů. Organizátor pan Volf zaslal paní proděkance e-mail, v němž potvrzuje 
termín schůzky na úterý 28.2. v 9:00 na studijním oddělení FEK v Plzni. Studenti FEK, kteří 
podali stížnost proti organizátorovi kurzu, budou na schůzku pozváni. 

 

c) Volby do AS ZČU  
Předsedkyně AS FEK informovala o výsledcích doplňovacích voleb do AS ZČU v Plzni za 
akademické pracovníky.  Do AS ZČU byl jako zástupce za akademické pracovníky zvolen Ing. 
Jan Tlučhoř.  
 

d) Informace proděkanky FEK o postupu pro uznání předmětů ze zahraničí 
Proděkanka Kunešová informovala o postupu pro uznání předmětů ze zahraničí. Cílem je, aby si 
studenti v zahraničí vybrali takové předměty, které mají minimálně 50% shodu s předměty FEK. 
Studijní agendu Erasmus dříve dělala Kateřina Štruncová, nyní studijní agendu k zahraničním 
mobilitám převzala Ing.Trojanowská. 
 

e) Pozvánka na studentský ples FEK 
Studentský ples FEK se koná 17.3. od 20:00 v Chebu v Kulturním centru, v Plzni se bude konat 

ples FEK dne 23.3. v Parkhotelu – viz aktuality FEK. 
 

Závěrem předsedkyně AS FEK Dr. Egerová uvedla, že další jednání AS FEK se bude konat 
v březnu 2012.  
Předsedkyně AS FEK Dr. Egerová jednání ukončila a poděkovala všem přítomným za účast. 

8. jednání pléna AS FEK se bude konat v březnu 2012, termín bude upřesněn. 

 

SCHVÁLENÁ USNESENÍ 

 
Usnesení 1:  
Akademický senát FEK ZČU v Plzni zřizuje katedru geografie jako fakultní pracoviště 
Fakulty ekonomické ZČU v Plzni. 
Hlasovalo:    15  členů AS FEK 
Výsledky hlasování:   9  pro, 0 proti, zdrželi se: 6      
 
Usnesení 2:  
Akademický senát FEK ZČU v Plzni schvaluje Metodiku rozpočtu pro rok 2012. 
Hlasovalo:    12  členů AS FEK 
Výsledky hlasování:   11  pro, 0 proti, zdrželi se: 1       
 
V Plzni dne 22. 2. 2012 

Zapsala: Mgr. Romana Suchá, tajemnice AS FEK 

Schválila: PaedDr. Dana Egerová, Ph.D., předsedkyně AS FEK   


